# 香港義工獎2022

## **The Hong Kong Volunteer Award 2022**

民政及青年事務局與義務工作發展局合 辦的「香港義工獎」於2022年首度推出, 致力嘉許本地傑出義工、企業、各界 機構和團體、各區屋苑和學校,以及 義工協作計劃對社會的貢獻。這項具認 受性、影響力及公信力的「香港義工獎」 響應政府施政方針,鼓勵更多市民特別 是青年人,積極參與義務工作,關顧 弱勢社群,團結互助力量,共建關愛共融 社會。是年共頒發8,020個獎項。

Hong Kong Volunteer Award (HKV-Award), a territory-wide scheme jointly organized by the Home and Youth Affairs Bureau and AVS, was first launched in 2022. It aims to commend outstanding local volunteers, corporations, organizations from different sectors, housing estates and schools, as well as volunteer collaboration projects for their contributions. This is a reputable, influential and credible Award, echoing to the government's policy direction, encouraging more citizens, especially young people, to actively participate in volunteer service, care for the underprivileged, unite the effort to build a caring and inclusive society. 8,020 awards were presented in the year.

香港義工獎2022獲獎者名單 HKV-Award 2022 Awardee list



### 傑出系列獎項 (根據評審準則選出)

Outstanding Series Awards (selected based on judging criteria)

獎項名稱	Name of the Awards	得獎者數目 Number of Awardees
傑出企業及非商業機構  • 組別一:全職僱員人數 100人以下之商業機構  • 組別二:全職僱員人數	Outstanding Corporate and Non-Commercial Organization  Category 1: Commercial organization with less than 100 full-time employees	3
100人或以上之商業機構 ● 組別三:非商業機構	<ul> <li>Category 2: Commercial organization with 100 or above full-time employees</li> <li>Category 3: Non-Commercial Organization</li> </ul>	4
傑出義工/團隊 <ul><li>傑出義工</li><li>傑出團隊</li></ul>	<ul><li>Outstanding Volunteer / Group</li><li>Outstanding Volunteer</li><li>Outstanding Group</li></ul>	4 7
傑出青年義工/團隊  ● 傑出青年義工  ● 傑出青年團隊	<ul><li>Outstanding Youth Volunteer / Group</li><li>Outstanding Youth Volunteer</li><li>Outstanding Youth Group</li></ul>	6 2
傑出協作計劃	Outstanding Collaboration Project	9
義勇獎 ————————————————————————————————————	Heroic Volunteer	2
總得獎數目	Total number of Awards	48

## **義工時數獎**(根據時數頒發)

# Volunteer Hours Awards (awarded based on volunteer hours)

獎項名稱 Name of the Awards	企業及非商業機構獎項 Corporate and Non-Commercial Organization Awards		個人獎項 Individual Awards	
	最低義工服務小時 Minimum number of volunteer hours	得獎者數目 Number of Awardees	最低義工服務小時 Minimum number of volunteer hours	得獎者數目 Number of Awardees
卓越金獎 Excellence Gold Award	30,000	16	500	223
金獎 Gold Award	10,000	29	300	518
銀獎 Silver Award	5,000	25	100	2,469
銅獎 Bronze Award	2,000	45	50	3,476
優異獎 Certificate of Appreciation	500	86	-	-
長期服務獎 <sup>^</sup> Long Service Award <sup>^</sup>	-	-	-	540
總得獎數目 Total number of Awards		201		7,226

<sup>^</sup> 為所屬企業/機構連續參與義工服務20年或以上 Serving continuously for 20 years or more

類別 Categories	獎項名稱	Name of the Awards
企業及 非商業機構獎項 Corporate and Non-Commercial Organization Awards	年度十大最高義工時數      組別一:全職僱員人數1,000人或以上之商業機構      組別二:全職僱員人數101-999人之商業機構      組別三:全職僱員人數100人或以下之商業機構      組別四:非商業機構      年度三大最積極參與獎(登記義工平均服務時數最高的三間)      商業機構      非商業機構	<ul> <li>Top Ten Highest Volunteer Hours</li> <li>Group 1: Corporate with 1,000 or above full-time employees</li> <li>Group 2: Corporate with 101-999 full-time employees</li> <li>Group 3: Corporate with less than 100 full-time employees</li> <li>Group 4: Non-Commercial Organization</li> <li>Top Three Most Active Corporate / Non-Commercial Organization Award (Top 3 with the highest average service hours per registered volunteer)</li> <li>Corporate Award</li> <li>Non-Commercial Organization Award</li> </ul>
個人獎項 Individual Awards	年度三大最高義工時數獎  ● 成年組  ● 青年組	Top Three Highest Volunteer Hours Award  • Adult Group  • Youth Group

#### 愛心系列獎項(根據時數/次數頒發)

#### Caring Series Awards (awarded based on volunteer hours/frequency)

獎項名稱	Name of the Awards	得獎者數目 Number of Awardees
卓越愛心屋苑	Outstanding Caring Estate	10
愛心屋苑	Caring Estate	368
卓越愛心學校	Outstanding Caring School	10
愛心學校	Caring School	106
總得獎數目	Total number of Awards	494

#### 是年頒發獎頂總數

## Total number of awards presented in the year 8,020



主禮嘉賓政務司司長陳國基先生親臨頒發獎項 Mr Chan Kwok-ki, Chief Secretary for Administration officiated at the Ceremony



本局主席彭韻僖律師感謝各界義工的貢獻 AVS Chairman Ms Melissa Pang expressed her appreciation to volunteers for their contributions



海關關長何珮珊女士(左)在義務工作基金主席李澤培先生(右)的 陪同下,頒發傑出義工獎給黎諾懿先生(中)

Ms Louise Ho Pui-shan, Commissioner of Customs and Excise (left), accompanied by Mr Lee Jark Pui, Chairman of Volunteer Service Trust (right), presented the Outstanding Volunteer Award to Mr Lai Lok Yi (middle)



評審委員會委員鄺美雲女士(左)與會德豐有限公司主席兼常務 董事吳宗權博士(右二)頒發獎項給予傑出義工團隊

Judging Panel members, Ms Cally Kwong Mei Wan (left) and Dr Douglas C K Woo, (2<sup>nd</sup> from right), Chairman and Managing Director of Wheelock and Company Limited presented award to an Outstanding Group